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Fruitreis Haaksbergen 
H. Konniger, secretaris VBBN subvereniging 'De 
Heidebloem' Haaksbergen 

De subvereniging Haaksbergen heeft dit jaar in 
verenigingsverband kasten o p  het fruit geplaatst in  
Cothen. De kasten zijn geplaatst o p  5 mei jl. De 
eerste appelsoort stond net volop in bloei. De 
overige soorten zouden snel volgen. Met  het mooie 

I 
weer in het vooruitzicht zou deze reis een succes 
worden. 

We hebben in totaal tien kasten in Cothen geplaatst, 
verdeeld over twee locaties. De eerste locatie was bij 
de eigenaar ongeveer 200m de bongerd in. Hier heb- 
ben we vijf kasten bij elkaar geplaatst. De tweede 
locatie was ongeveer 2km verder, niet grenzend aan 
het eerste perceel. Hier hebben we de andere vijf 
kasten bij elkaar geplaatst. Binnen twee weken konden 
we de kasten weer ophalen. De bloesems waren uit- 
gebloeid en bij navraag bij de fruitteler hadden de 
bijen goed gevlogen en was de vruchtzetting naar 
volle tevredenheid. Dus we dachten 'de fruitteler is 
tevreden en wij ook bij zulk mooi weer tijdens de 
bloeiperiode. Het kan niet anders of de kasten moeten 
toch zeker elk een volle honingbak hebben'. De volken 
die wij daar hadden geplaatst moesten die klus met 
gemak onder deze omstandigheden hebben kunnen 
klaren. Na de koffie zijn we naar de bijen gegaan. 
Toen we bij de eerste vijf kasten kwamen zagen we 
een paar - tussen de vijf en tien - dode bijen op de 
vliegplank liggen. De dode bijen vielen wel op maar 
we vonden het niet verontrustend. Het gewicht van de 
kasten viel een beetje tegen. We hebben de kasten 
dichtgedaan en zijn vervolgens doorgereden naar de 
andere vijf kasten. Wat we hier zagen deed ons erg 
pijn. We werden gewoon stil. Hier lagen wel tien keer 
zoveel dode en halfdode bijen op de vliegplank. En bij 
het aanvoelen van de kasten schrokken we helemaal. 
De kasten wogen nog minder dan toen ze hier werden 
geplaatst. Het resultaat was voor alle vijf volken op 
deze plek gelijk. Het eerste waaraan je denkt is vergif 
en een snelle conclusie op dat moment is: ik reis nooit 
meer met mijn bijen naar het fruit. Je vraagt je af: Wat 
is hier in godsnaam gebeurd? Zoiets heb ik nog nooit 
op het fruit meegemaakt. 

We verdenken in geen geval de fruitteler van verkeerd 
handelen. We zien hem als een serieuze teler en ver- 
denken hem niet van malafide praktijken. Bovendien 
hadden we dan op beide locaties hetzelfde moeten 

kasten opgeladen en zijn een 
illusie armer weer richting Haaksbergen vertrokken. 

De eerste vijf kasten die het dichtst bij de fruitteler 
stonden hadden bij de eerste inspectie op de thuis- 
stand weinig broed en het aantal bijen in de kasten 
was ook beduidend minder dan in de kasten die thuis 
op de stand waren gebleven, terwijl de volken bij ver- 
trek naar het fruit even sterk waren. De volken hadden 
de honingkamer wel zo goed als vol. Deze vijf volken 
hebben samen ongeveer 30kg verzegelde honing 
opgeleverd. De losse honing is niet geslingerd. De vijf 
volken die op de andere plek hadden gestaan waren 
er veel slechter aan toe. De hoeveelheid honing van 
deze volken was te verwaarlozen: nihil. Ook waren uit 
deze kasten bijna alle vliegbijen weg. Deze kasten 
zitten juist wel goed in het broed. Wel doet zich het 
merkwaardige verschijnsel voor dat na ruim tien dagen 
de bijensterfte van de volken die naar het fruit zijn ge- 
weest ook op de thuisstand nog steeds veel hoger is 
dan bij de overige volken op de thuisstand. 's-Morgens 
liggen er toch nog iedere dag meer dan tien dode 
bijen op de plank. De dode bijen op de thuisstand 
hebben niet allemaal de tong ver uit naar buiten. De 
dode bijen op het fruit hadden zonder uitzondering 
allemaal de tong ver uit. De dode bijen die we tien 
dagen later op de thuisstand hebben verzameld zijn 
voor nader onderzoek naar de Ambrosiushoeve 
gestuurd, dit ook op aanraden van de Algemene 
Inspectie Dienst. Dit monster is overigens alleen op  
bijenziekten onderzocht. 

Bij navraag bij collega imkers en onze fruitreiscoör- 
dinator horen we vele soortgelijke verhalen. De volketi 
zijn nu in een zodanige toestand dat ze niet meer voor 
de zomerdracht kunnen worden ingezet. De fruit- 
volken zullen voorlopig alle energie moeten steken in 
het weer aangroeien tot een sterk volk. De ge'investeei - 
de energie van de bijen en de imkers heeft dit jaar 
niets anders opgeleverd dan een grote teleurstelling. 
Graag zouden wij ('De Heidebloem' Haaksbergen) 
willen weten wat van deze ellende de oorzaak is en of 
er in den lande meer imkers met dit probleem 
kampen. Voor de toekomst is het belangrijk te weten 
wat hiervan de oorzaak is en hoe deze ramp voor- 
komen had kunnen worden. Misschien zijn er collega- 
imkers die hierop commentaar zouden willen leveren. 
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